
 1 

 

Referat af skolebestyrelsesmøde 5. oktober 2023 kl. 17.00-20.00  

Vejl. tid Emne Ansvarlig  Baggrund/  
forudsætni
nger/ 
forberedels
e/ bilag 

Ønsket resultat 
(Orientering? 
Information? 
Godkendelse? 
Drøftelse?) 

Referat/beslutninger taget 

     Deltagere: 
Forældre: Trine, Anette, Anders, Ida, Anna  
Forældre stoppet i SB: Lark, Stine og Christian.  
Delvis: Nico, Andreas AS, og Malene (Præsenteres) 
Elever: Skjold og Lilje 
Medarbejdere: Charlotte Juul, Henriette (referent) og Birgitte (BP)  
Afbud fra: Christine og Michael 

17.00-
17.05 
5 min 

1. Formalia 
Processtyrer: Trine  
Ordstyrer: Ida 
Godkendelse af seneste referat. 
Godkendelse af dagsordenen 

Trine 
Ida 

 
 

O Præsentationsrunde. 
Godkendelse af referat og dagsorden. 

17.05-
17.20 
15 min  

2. Nyt fra elevrådet 
 

Elevrådet  
 

O Vi har haft mange klager vedr. toiletterne.  
-Der er stillet forslag om kønsopdelt toiletter. Hvis en elev ikke vil bruge 
kønsopdelt toilet, kan man bruge handicaptoilettet.  
Svar fra BP: Der er nedsat et udvalg som arbejder med toiletforholdene. 
(Nicklas er tovholder)  
Eleverne kan henvende vedr. standarden af rengøringen til Nico fra KKFO. 
Men SB skal være opmærksomme på hvis der er et ønske om yderligere 
rengøring, er det meget bekosteligt. 
-Der er mange som er utilfredse med at telefonerne bliver taget og man 
først får dem i spisepausen. 
-Der er stillet forslag om at vi gerne vil have vores mobiltelefonen på 
motionsdagen.  
Svar fra BP: Skolen/lærerne kan ikke nå at træffe en beslutning inden d. 
13.10. da forslaget skal behandles i de forskellige afdelinger. 
Eleverne fra N og H. kan have udfordringer når der er ændringer i 
skemaerne, det er meget forvirrende for dem. 
-Der er stillet forslag om at afkorte skoledagen. Vi synes vi har for lange 
skoledage og det giver mange udfordringer. 
Svar fra BP: Vi følger lovgivningen og kan derfor ikke afkorte skoledagens 
længde. Det antal lektioner som kan lægges op, (så der er to lærere) er 
allerede gjort. 
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-Der er stillet forslag fra 2. årgang om at reparere området under 
svævebanen. Der kommer meget vand og mudder under og så kan 
eleverne ikke bare hoppe ned hvis de ”strander” på midten. 
Svar fra BP: BP skriver det på som fejl og mangler i forhold til 
byggesagen/renovering, så det kan blive udbedret. 

17.20-
17.35 
15 min 

3. Principper - Elevrådsarbejdet 

• Se 1 bilag 
Formålet med punktet er at 
skolebestyrelsen forholder sig til 
udkast principper - elevrådsarbejdet 
og eventuelt godkender det.  

Ledelsen og 
eleverne 

 DG Vi har kigget på hvordan vi kan skabe et inkluderende elevråd, nu da N og 
H er kommet tilbage. Vi har pt. 4 elevråd. N og H har ønsket at 
forpersonen kommer fra udskoling almen. Der er planlagt sparringsmøder. 
Sparringsmøder giver alle elevråd mulighed for at mødes med 
forpersonskabet.  
Forslag til udkast for principper til elevråd: 

- Valghandling: Der skal være tydelige og ens regler. 
- Det skrives ind, at elevrådet er med i KBH´s fælles elevråd 
- Deltagelse i danske skoleelever. Det vil koste ca. 4000 Kr. for 

skolen. 
- Elevrådet skal leve ude i klasserne. Fx indskrevet i pkt.7 

Skal vi afskære N og H fra at varetage forpersonskabet? Behøver det stå i 
princippet? -7.-9. sidder i SB 
BP: Dette er et prøveår (med 4 elevråd og sparringsmøder). Det giver rigtig 
mange møder, de ligger tæt, så vi er obs på om det bliver for 
uoverskueligt, så måske må vi rette til. 
Der er tilfredshed med at der lavet et udkast til principper for 
elevrådsarbejdet. 
Anna laver udkast om selve valghandlingen.  

17.35-
18.05 
30 min 

4. Tiltrækning af elever, 

indskrivningsaften m.m.  

Formålet med punktet er, at 

årshjulet for Stærkt samarbejde 

gennemgås, der aftales 

skolebestyrelsens rolle på 

indskrivningsaftenen og om 

markedsdagen skal være for alle i 

hele lokalområdet m.m.  

 

Birgitte foreslår at Markedsdagen 

bruges som et arrangement hvor 

alle områdets borgere inviteres ind. 

Andreas/Nico 

præsenterer kort 

årshjulet.  

Trine: 

Derefter beslutter 

bestyrelsen hvornår 

de deltager og hvad 

de ellers kan 

bidrage med.  

 DG Anette, Ida og Lilje har meldt sig til at deltage fra skolebestyrelsen. 
Andreas og Nico gennemgår planen for indskrivning:  møder, vigtige 
datoer etc.  
Der er åbent hus 23.10.23. kl.17 Det koordineret med de andre skoler i 
området, at der ikke er sammenfald i datoerne. 
Der er først indskrivning d. 6. november: Ved behov hjælper AS og BP 
forældre den efterfølgende dag. 
21. april næste år, inviteres forældrene til skolestarterne via e-boks til Bål 
og Drager 
Markedsdag 23. maj 24: Nuværende elever og deres familier, alle 
børnehavebørn og deres forældre i vores distrikt. 
Kan vi lave vores materiale på engelsk: Andreas og Nico kigger på det. 
De nuværende forældre på BHK 23/24 er også inviteret.  
Skolen vil gerne have hjælp fra SB til at dele mapper ud til de skolestarter, 
der ikke er indmeldt i skole når vi har passeret indskrivningsdatoen.  
SB vil rigtig gerne hjælpe. 
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Dette i stedet for at lave endnu et 

arrangement.  

Kan de kommende skolestarter producere noget kreativt, så de allerede 
inden start har sat deres aftryk på skolen.  
Hvis vi inviterer skolegrupperne ind til en aktivitet fx papmache inden 
åbent hus, kan det få potentielle familier til at deltage til åbent hus etc. på 
skolen.  

  
 

    

18.25-
18.55 
30 min 

5. Revidering af princip for brug 

af digitale enheder på 

Kildevæld 

• 1 bilag Princip 

Formålet med punktet er at 

evaluere princippet og evt. Tilrette. 

Charlotte, Sand og Christine har 

inden mødet forhørt sig om, 

hvordan det går med at efterleve 

princippet.  Derudover har 

bestyrelsen lavet et opslag på Aula, 

hvor medarbejderne kan komme 

med deres bemærkninger.  

Trine  DG Charlotte: I indskoling almen er der ingen udfordringer i forhold til at 
overholde princippet. 
Sætningen:  7.-9. må få udleveret deres telefoner i frikvarteret fjernes. 
 
SB er nysgerrig på en opdatering på et af de efterfølgende SB møder vedr. 
om kontaktforældrene har fulgt op på mobilanvisninger udenfor skoletid. 
Men vi venter til efter storkontaktforældremødet. 
 
Kan vi være på forkant i forhold til brugen af ChatGpT? Der er ikke 
konkrete forslag til det videre arbejde. 
Fx hver trivselstime kunne indeholde et oplæg om digitaldannelse. Der er 
ikke enighed om hvorvidt det skal være et fast punkt, eller når der opstår 
situationer, hvor det vil være oplagt at inddrage digital dannelse i 
undervisningen. 
BP: Skolen oplever ikke det er nødvendigt med et princip i forhold til 
digitaldannelse, da det løbende optræder i forbindelse med 
undervisningen.  
Anette og Ida formulerer en række spørgsmål til underviserne vedr. 
arbejdet med digitaldannelse i klasserne. 

18.55-
19.15 
20 min 

6. Digitalt 
Storkontaktforældremøde den 
25. oktober 2023  

Formålet med punktet er at starte 
planlægningen for afholdelse.  
Der skal vælges hvilket tema der 
skal drøftes med forældrene, hvem 
der deltager fra bestyrelsen og 
hvem der vil være en del af 
arbejdsgruppen.  

   Forslag til tema: 1:Digitale retningslinjer i klasserne efter skoletid. 
2: Forældremøder- Der opleves stor variation i hvordan et forældremøde 
foregår. Hvad er et godt forældremøde- Hvordan kan vi bakke op? Vi kan 
tale ind i rollen som kontaktforældrene har op til forældremødet. 
3: Den gode historie fra udskolingen (fra skoleudviklingssamtalen) kunne 
være meningsfuld at på bredt ud til alle forældre. Det kan være et kort 
punkt fra ledelsen. Dette set i forlængelse af sidste møde, hvor vi talte om 
at være ambassadører for skolen. 
Dato: 15.11.23 kl. 19:30-20:30 
Arbejdsgruppe: Annette, Anna og Anders (Ida) 

19.15-
19.25 
10 min  

7. Principper for meddelelsesbog 

• Se bilag 
Formålet med punktet er, at 
skolebestyrelsen forholder sig til 
udkastet og eventuelt godkender. 

Ledelsen  DG SB godkender udkastet. Ordet ”udskoling” erstattes af 7.-9. klasse. 
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19.25-
19.35 
10 min 

8. Skolebestyrelsens deltagelse i 
ansættelsesudvalg 

 
Formålet med punktet er, at 
skolebestyrelsen skal forholde sig 
til, hvilke ansættelser de vil deltage 
i og hvem der gør det.  
 
Mulige ansættelsessamtaler: 

• Skoleleder 

• Afdelingsleder 

• Sekretær 

• Lærer 

• Pædagog 

• Vikarer 

• Pædagogmedhjælper 

• ….. 
 

Anna  DG SB vil rigtig gerne deltage, da det opleves som meningsfuldt. Men det er 
også meget tidskrævende. Det aftales at de enkelte medlemmer kan sige 
til og fra.  
SB udtrykker tillid til at ledelsen kan ansætte medarbejdere uden SB´s 
deltagelse. (se ovenfor) 
BP: Vi indkalder ofte løbende, så vi hurtig kan ansætte og derfor når vi ikke 
altid at få inviteret forældrene. 
SB har fuld forståelse for at ledelsen ikke altid når at indkalde SB til 
ansættelsessamtaler, men på ledelsesniveau vil SB deltage. 

19.35-
19.45 
10 min 

9. Forretningsorden og 

medlemmer 

• 2 bilag 

Forretningsorden (tjek op på, om 
der ifølge forretningsordenen skal 
afholdes valg til forperson og næst-
forperson).  
OBS på opdatering af modtagerliste 
på skolebestyrelsens medlemmer. 
Andet i forretningsorden der giver 

anledning til noget? 

Alle har inden mødet forholdt sig til, 

om der er forslag til ændringer i 

forretningsorden og om der 

stemmes på Trine som formand.  

Trine  DG Der er genvalg af forperson (Trine) og næstforperson (Ida) uden 
modkandidater. Tillykke. 
Anna og Anette gennemskriver forretningsordenen. På som punkt til 
næste møde.  
 

19.45 
20.00 
15 min 

10. Kort orientering fra  

• Ledelse 

• Personale  

• Formandskabet  

Alle  I Orientering om elevsager.  
Vi har en vakant stilling på skoledelen.  
Vi har en god økonomi med et mindre forbrug. SB nikker til skolens ønsker 
til forbrug 700.000-1.000.000 kr.   
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SB foreslår at vi i forbruget også indtænker medarbejderne.   
Formandsskabet: Suppleringsvalget er ikke længere aktuelt, da vi har et 
stort valg til SB foråret 2024. 
Vedr. henvendelse i forbindelse med brandøvelse. SB læner sig op ad det 
svar som er givet fra ledelsen. 

 Punkter til næste møde: 23/11-23 

• Henvendelse fra forældre 
vedr. Klassekasse 

• Valg til skolebestyrelsen 
forår 2024. På valg: Anette, 
Ida + der skal vælges flere 
ind.   

• Toiletforhold 

• Forretningsordenen  

    

 Parkeringsplads: 

• Ang. loppemarked, så skal 
man søge tilladelse her: 
https://www.kk.dk/arrang
ementer 

• Kontaktforældre-guide: 
også henvende sig til 
specialklasserne 

• Lektiefriskole? Omfang af 
lektier? Tydelig fælles 
holdning på skolen 

• Mulige arrangementer, 
hvor skolen kan profileres, 
blev drøftet. F.eks. Åbent 
hus arrangement, indvielse 
af skole og legeplads, 
Foreningernes dag, 
Loppemarked 

    

 

https://www.kk.dk/arrangementer
https://www.kk.dk/arrangementer

